
                 

ΕΛΛΗΝΙΚΗ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑ
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΝΑΤ. ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ – ΘΡΑΚΗΣ
ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ 
ΠΡΩΤΟΓΕΝΟΥΣ ΤΟΜΕΑ

ΠΡΑΚΤΙΚΟ 7/19-7-2012
(επικυρώθηκε την Πέμπτη, 2-08-2012)

Στις Φέρες του Δήμου Αλεξανδρούπολης, σήμερα 19 Ιουλίου 2012, ημέρα 
Πέμπτη και ώρα 11:00πμ, συνήλθε σε δημόσια τακτική συνεδρίαση στην Αίθουσα 
Δημοτικού  Συμβουλίου  στο  κτίριο  του  τέως  Δημαρχείου  Φερών  νυν  Δημοτικού 
Καταστήματος Φερών Π. Ε. Έβρου, η Περιφερειακή Επιτροπή Πρωτογενούς Τομέα, 
ύστερα από την υπ’ αριθ. οικ. Γραφείου Περιφερειάρχη 2427/11-07-2012 πρόσκληση 
του  Προέδρου  της,  η  οποία  επιδόθηκε  σε  κάθε  μέλος  χωριστά,  σύμφωνα  με  τις 
διατάξεις του άρθρου 177 του Ν.3852/2010.   

ΠΑΡΟΝΤΕΣ:
1. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΟΥΣΤΟΓΛΟΥ, πρόεδρος 
2. ΣΕΒΓΚΗ ΣΑΛΗΜ, τακτικό μέλος
3. ΙΩΑΝΝΗΣ ΝΙΚΟΛΑΙΔΗΣ, τακτικό μέλος
4. ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΑΝΕΛΑΚΗΣ, τακτικό μέλος
5. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΖΙΜΠΙΔΗΣ, τακτικό μέλος
6. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΜΑΡΚΟΠΟΥΛΟΣ, τακτικό μέλος
7. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΤΣΑΛΔΑΡΙΔΗΣ, τακτικό μέλος
8. ΧΡΗΣΤΟΣ ΠΟΤΟΛΙΑΣ, τακτικό μέλος

Καθήκοντα  γραμματειακής  υποστήριξης  άσκησε  η  υπάλληλος  της 
Διεύθυνσης  Ανάπτυξης  Περιφερειακής  Ενότητας  Έβρου κα.  Ελένη  Ψαλτοπούλου, 
ΠΕ Διοικητικού – Οικονομικού,  σύμφωνα με την υπ’ αριθ.  οικ.  4224/10-11-2011 
Απόφαση Περιφερειάρχη Α.Μ.-Θ.

Σε σύνολο δέκα πέντε (15) μελών ήταν παρόντες οκτώ (8) τακτικά μέλη, ενώ 
απόντες εκ των τακτικών μελών χωρίς αναπλήρωση ήταν ο κ. Μπουρχάν Μπαράν, ο 
κ.  Χρήστος  Γαλαζούλας,  η  κα.  Συρματένια  Τσούλου  -  Τσαγκαλίδου  και  ο  κ. 
Αθανάσιος Αραμπατζής, η κα. Γεωργία Μαραγκού, ο κ. Ιωάννης Τελλίδης και ο κ.  
Κωνσταντίνος  Καραβάς.  Τη συνεδρίαση επίσης παρακολούθησαν ο Αντιδήμαρχος 
Αλεξανδρούπολης στο Δ. Κ. Φερών  κ. Νικόλαος Γκότσης,  ο Γενικός Διευθυντής 
Περιφερειακής Αγροτικής Οικονομίας και Κτηνιατρικής  κ. Γεώργιος Τσακίρης, ο 
γεωπόνος  από  το  Γραφείο  Περιφερειάρχη  και  αναπληρωτής  γραμματέας  της  ΠΕ 
Πρωτογενούς  Τομέα  κ.  Γεώργιος  Βούζης,  ο  αναπληρωτής  Προϊστάμενος 
Περιφερειακής Διεύθυνσης Κτηνιατρικής  κ. Δημήτριος Παυλίδης, ο τμηματάρχης 
Τμήματος  Φυτικής  και  Ζωικής  Παραγωγής κ.  Πασχάλης  Παπαδάκης,  η  κα. 
Κωνσταντίνα Πασιαλή  και ο  κ. Αναστάσιος Γιακμογλίδης από το Συνεταιρισμό 
Σκορδοπαραγωγών  Ν.  Βύσσας.  Ο  Πρόεδρος  της  Επιτροπής  αφού  διαπίστωσε 
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αριθμητική απαρτία, κήρυξε την έναρξη της συνεδρίασης, με τα παρακάτω θέματα 
ημερήσιας διάταξης:
 

1. Ενημέρωση  για  στόχους  και  δράσεις  του  Πρωτογενή  Τομέα  στην  Περιφερειακή  Ενότητα 
Έβρου.
Εισηγητής: o Πρόεδρος της Επιτροπής κ. Γεώργιος Ούστογλου.

2. Συμμετοχή της Περιφέρειας  Ανατολικής  Μακεδονίας-Θράκης στη διεθνή  έκθεση τροφίμων 
και ποτών “SIAL”που διοργανώνεται στο Παρίσι 21-25 Οκτωβρίου 2012.

3. Συμμετοχή της Περιφέρειας Ανατολικής Μακεδονίας-Θράκης στην έκθεση “Meat Days 2012” 
που θα γίνει από τις 29 Σεπ. έως 1 Οκτ. στην Αθήνα.

4. Συνδρομή της  Περιφέρειας  Ανατολικής  Μακεδονίας-Θράκης  στην έκθεση Φωτολίβους  της 
Π.Ε. Δράμας από 31 Αυγ. έως 2 Σεπ. 2012.

5. Ενημέρωση  από  φορείς,  για  θέματα  ενδιαφέροντος  του  Πρωτογενούς  Τομέα  της 
Περιφερειακής Ενότητας Έβρου.

6. Επικύρωση των πρακτικών της 6ης συνεδρίασης 2012.

Εκτός ημερησίας διατάξεως, ο Πρόεδρος της Επιτροπής ανέφερε ότι την περασμένη 
Παρασκευή  παραβρέθηκε  μαζί  με  τον  κ.  Τσακίρη  σε  ημερίδα  στην  Αθήνα  του 
Υπουργείου  Αγροτικής  Ανάπτυξης  και  Τροφίμων  &  της  Ειδικής  Γραμματείας 
παρόντος του κου. Διβάρη με θέμα «το Όραμα για τη Γεωργία το 2014 και μετά» 
στην οποία ο Υπουργός ζήτησε την ενεργοποίηση όλων των εμπλεκόμενων φορέων 
αγροτών ή πανεπιστημιακών ιδρυμάτων  για  το  σχεδιασμό της  νέας  ΚΑΠ που θα 
ισχύσει από το 2014 κι  έπειτα,  με κεντρικό ερώτημα πως θέλουμε τη γεωργία το 
2020. 

Η  ημερίδα,  αφότου  έγινε  μια  εισήγηση  από  την  κα.  Καναβού, 
πραγματοποιήθηκε με συζήτηση – διαβούλευση σε στρογγυλά τραπέζια τεσσάρων με 
πέντε ατόμων ανά τραπέζι, όπου κάθε παραβρισκόμενος κατέθετε τις απόψεις του για 
το πώς φαντάζεται τη γεωργία από το 2014 και μετά. Στόχος ήταν η ενεργοποίηση 
όλων των εμπλεκόμενων φορέων ώστε από το φθινόπωρο και μετά που θα ξεκινήσει 
η  διαπραγμάτευση  της  νέας  ΚΑΠ να  παρουσιαστούν  συγκεκριμένες  προτάσεις  – 
θέσεις  για τη διαμόρφωσή της προκειμένου να επιτευχθεί ανάπτυξη στον αγροτικό 
τομέα.

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής ανέφερε ρητά «προτείνω τη διεξαγωγή ημερίδας 
το Σεπτέμβριο στην οποία να καλέσουμε την κα. Καναβού, ως κεντρική εισηγήτρια 
όπως άλλωστε ήταν και στην ημερίδα αυτή της Αθήνας, ώστε να η ίδια να προβεί σε 
παρουσίαση  των  νέων  δεδομένων,  πάνω  στα  οποία  θα  προχωρήσουμε  σε 
διαβούλευση με τους τοπικούς μας φορείς κι έπειτα θα θέσουμε τα θέματα – μέτρα 
που  προτείνουμε  να  ενταχθούν  στη  νέα  ΚΑΠ  στο  Περιφερειακό  Συμβούλιο  με 
παρατηρήσεις και προτάσεις».

Ο κ. Μαρκόπουλος σημείωσε ότι το θέμα παρουσιάζει μεγάλο ενδιαφέρον και 
πρέπει να το δούμε, εφόσον είμαστε μία εκ των δεκατριών περιφερειών έχουμε το 
1/13 ως μερίδιο ευθύνης να καταθέσουμε τις προτάσεις μας. Πρότεινε  την άμεση 
επικοινωνία με το Υπουργείο ώστε να σταλούν τα κείμενα εργασίας τα οποία όπως 
ανέφερε πρέπει να τα διαβάσουμε μία εβδομάδα πριν το διάστημα από 15 Αυγούστου 
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έως 1η Σεπτεμβρίου,  ώστε  να  είμαστε  προετοιμασμένοι  και  να  δούμε  εάν έχουμε 
Σχέδια Βελτίωσης ή τις ποσοστώσεις ανά Περιφέρεια και ανά Περιφερειακή Ενότητα 
ή ακόμη και το θέμα της μεταποίησης. Μάλιστα χαρακτήρισε το θέμα χρήσιμο τόσο 
για την αγροτική ανάπτυξη όσο και για τους ίδιους τους αγρότες.

Τα μέλη της Επιτροπής αποφάσισαν ομόφωνα θετικά ως προς την πρόταση του 
Προέδρου της Επιτροπής.

Εκτός ημερησίας διατάξεως, ο Πρόεδρος της Επιτροπής έδωσε τον λόγο στον κ. 
Γεώργιο Ζημπίδη ο οποίος μίλησε σχετικά με το θέμα που απασχολεί  όλους τους 
αγρότες  της  Περιφέρειάς,  όσον  αφορά  την  εφαρμογή  της  ΚΥΑ  150559/2011 
«διαδικασίες,  όροι  και  προϋποθέσεις  για  την  χορήγηση  αδειών  για  υφιστάμενα 
δικαιώματα  χρήσης»  μετά  την  εφαρμογή  του  Ν.4014/2011,  και  εν’  όψη  της 
αναγκαιότητας για κοινή αντιμετώπιση όλων των σχετικών αιτήσεων των πολιτών 
από τις υπηρεσίες της Δ/νσης Περιβάλλοντος & Χωρικού Σχεδιασμού, καθώς και από 
την Δ/νση Υδάτων Αν. Μακεδονίας Θράκης.

Ο κ. Γεώργιος Ζημπίδης ανέφερε αναλυτικά τα εξής:
Σύμφωνα με την παρ.7 του άρθρου 2 της ΚΥΑ 150559/2011, που αφορά τα 

υφιστάμενα   δικαιώματα  χρήσης  νερού,  για  την  περιβαλλοντική  αδειοδότηση 
υφιστάμενων  αρδευτικών  γεωτρήσεων  «..με  ετήσια  αντλούμενη  ποσότητα  νερού, 
<=100.000m3  ανεξαρτήτως  των  προβλεπομένων  στις  ΚΥΑ  16393/2002  και 
11014/2003 μέχρι  την  επικείμενη  τροποποίησή τους  στο πλαίσιο του επικείμενου 
νομοσχεδίου περι απλοποίησης της περιβαλλοντικής αδειοδότησης… θα συντάσσεται 
μόνο περιβαλλοντική έκθεση» 

Ήδη  το  άρθρο  8  του  Ν.  4014/2011  (σχετ.2)  προβλέπει  ότι:  (Τα  έργα  ή 
δραστηριότητες κατηγορίες Β δεν ακολουθούν την διαδικασία εκπόνησης ΜΠΕ αλλά 
υπόκεινται σε Πρότυπες Περιβαλλοντικές Δεσμεύσεις» και «…αναλόγως του είδους 
τους  υπάγονται  αυτοδικαίως  σε  ΠΠΔ».  Επίσης  στην  παρ.  3  ορίζεται  ότι:  «Με 
αποφάσεις του Υπουργού Περιβάλλοντος Ενέργειας & Κλιματικής Αλλαγής και του 
κατά περίπτωση Υπουργού, που εκδίδονται εντός εννέα μηνών από την δημοσίευση 
του παρόντος, καθορίζονται οι προβλεπόμενες ΠΠΔ, καθώς και κάθε άλλη αναγκαία 
λεπτομέρεια για την εφαρμογή του άρθρου αυτού».

Επίσης με την αριθ. 1958/13-1-12 Υπουργική Απόφαση  νέας κατάταξης των 
δημοσίων και  ιδιωτικών έργων,  οι  μεν γεωτρήσεις  με ετήσια παροχή <50.000  m3 

απαλλάσσονται  από  υποχρέωση  περιβαλλοντικής  αδειοδότησης,  οι  δε  άνω  των 
50.000  m3 και κάτω των 100.000  m3 κατατάσσονται στην Β΄ κατηγορία (όπου και 
αδειοδοτούνται περιβαλλοντικά με ΠΠΔ)  

Ωστόσο επειδή οι ΠΠΔ δεν έχουν εκδοθεί και λαμβάνοντας υπόψη το άρθρο 
30 παρ. 3 του Ν. 4014/2011 ορίζει ότι: «μέχρι την έκδοση της απόφασης της παρ. 3 
του  άρθρου  8  του  παρόντος,  για  έργα  και  δραστηριότητες  της  κατηγορίας  Β 
ακολουθούνται οι διαδικασίες της υποκατηγορίας Β4 της ΚΥΑ 11014/703/Φ104/003 
(Β΄332), ή άλλες διαδικασίες που τυχόν προβλέπονται σε ειδικότερες διατάξεις, όπως 
αυτές  ισχύουν»,  θεωρώ  ότι  η  επικείμενη  τροποποίηση»  που  αναφέρει  η  ΚΥΑ 
150559/2011 για τα υφιστάμενα δικαιώματα δεν έχει επέλθει, ώστε πρέπει επι του 
παρόντος  να  συνεχιστεί  η  μέχρι  σήμερα  ισχύουσα  και  τηρούμενη  διαδικασία 
αδειοδότησης  υφιστάμενων  αρδευτικών  γεωτρήσεων  με  ετήσια  αντλούμενη 
ποσότητα  νερού  από  50.000  m3 έως  100.000  m3 ανεξαρτήτου  βάθους  βάσει 
περιβαλλοντικής έκθεσης μόνο.
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Το γεγονός  αυτό  επιβεβαιώθηκε  με  έκδοση άδειας  χρήσης  νερού  από την 
Δ/νση Υδάτων Κεντρικής Μακεδονίας για άρδευση 229 στρεμμάτων στο Δήμο Νέας 
Ζίχνης Σερρών με ετήσια αντλούμενη ποσότητα νερού 92.000 m3.

Ταυτόσημη εξάλλου είναι η άποψη της Δ/νσης Περιβάλλοντος και Χωρικού 
Σχεδιασμού της  Περιφέρειας  Πελοποννήσου,  έτσι  όπως  αυτή  έχει  εκφραστεί  στο 
21622/5-4-12 έγγραφό της, το οποίο κοινοποιήθηκε μεταξύ άλλων και στο ΥΠΕΚΑ, 
όπου αναφέρει συμπερασματικά επι λέξει τα εξής: «…για υφιστάμενες αρδευτικές 
γεωτρήσεις με ετήσια αντλούμενη ποσότητα <100.000  m3 και μέχρι την επικείμενη 
τροποποίηση  της  ΚΥΑ  11014/703/Φ104/2003  στα  πλαίσια  της  απλοποίησης  της 
Περ/κής αδειοδότησης συντάσσεται μόνο τεχνική έκθεση με περιεχόμενο αυτό του 
πίνακα 3 του άρθρου 16 της ΚΥΑ 69269/1990.

Κατόπιν   αυτού  και  λαμβάνοντας  υπόψη  το  άρθρο  30  παρ.  3  του 
Ν.4014/2011, θεωρώ ότι μέχρι την έκδοση των αντίστοιχων ΠΠΔ με τις οποίες θα 
τροποποιηθεί η ανωτέρω αναφερόμενη ΚΥΑ πρέπει να ακολουθείται η μέχρι τώρα 
εφαρμοζόμενη διαδικασία».

Παρακαλώ για τις απαραίτητες ενέργειες να αντιμετωπιστούν όλες οι σχετικές 
αιτήσεις των πολιτών από τις υπηρεσίες της Περιφέρειάς μας ενιαία.

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής τοποθετήθηκε θετικά ως προς την εισήγηση του 
κου. Γεώργιου Ζημπίδη και ζήτησε το θέμα να αναλυθεί σε επόμενη συνεδρίαση της 
Επιτροπής από Υπηρεσιακούς Παράγοντες. 

Τα  μέλη  της  Επιτροπής  αποφάσισαν  ομόφωνα  θετικά  ως  προς  την 
πρόταση του Προέδρου της Επιτροπής για διεξοδική ανάλυση του θέματος σε 
επόμενη Συνεδρίαση.

Θέμα 1ο

Ο  Πρόεδρος  ενημέρωσε  την  Επιτροπή  για  την  πρόταση  που  έθεσε  ο 
Μελισσοκομικός Συνεταιρισμός Σουφλίου σχετικά με τη δημιουργία στην περιοχή 
ενός Μελισσοκομικού Πάρκου επισκέψιμου από μαθητές με παροχή πληροφοριών 
τόσο για τις μέλισσες όσο και για το μέλι και τα παράγωγά του. Ανέφερε δε ότι,  
προτάθηκε και τοποθέτηση διαφανών κυψελών για  καλύτερη παρακολούθηση της 
μέλισσας  από  τους  μαθητές,  ενώ  τόνισε  ότι  ο  καθηγητής  κ.  Χαριζάνης  θα 
καθοδηγήσει σε θέματα εμπλουτισμού των φυτών που ταιριάζουν στη χλωρίδα της 
περιοχής. 

Ο  Πρόεδρος  συνέχισε  λέγοντας  ότι  «ο  Μελισσοκομικός  Συνεταιρισμός 
Σουφλίου έχει ήδη ζητήσει από το Υπουργείο παραχώρηση χώρων για χρήση». Ενώ 
τέλος,  σημείωσε  ότι  «Ο  Δήμος  Σουφλίου  και  η  Περιφερειακή  Ενότητα  θα 
συμμετέχουν με οικονομική υποστήριξη της δράσης. Ενδεχομένως δε, αργότερα να 
μπουν  σε  πρόγραμμα  ώστε  να  προχωρήσουν  και  σε  τυποποίηση  και  συσκευασία 
μελιού με ISO». 

Τα  μέλη  της  Επιτροπής  ευχαρίστησαν  τον  Πρόεδρο  για  την  ενημέρωση  κι 
έκριναν θετικά τη δράση του Μελισσοκομικού Συνεταιρισμού Σουφλίου. 

Στο σημείο αυτό, ζήτησε το λόγο ο κ. Χρήστος Ποτόλιας ο οποίος ζήτησε από 
την Επιτροπή να πάρει θέση στο θέμα της ΑΤΕ. Ο κ. Χρήστος Ποτόλιας ανέφερε 
ρητά τα εξής:
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«Η Επιτροπή Πρωτογενούς Τομέα είναι καθ’ ύλην αρμόδια να πάρει θέσει στο θέμα 
της ΑΤΕ και να δηλώσει την καθολική άρνησή της στην ιδιωτικοποίηση της ΑΤΕ, 
διότι  οι  επιπτώσεις  θα  είναι  οδυνηρές.  Είναι  γεγονός  ότι,  σχεδόν  ολόκληρη  η 
καλλιεργήσιμη γη και οι περιουσίες των αγροκτηνοτρόφων είναι δεσμευμένες στην 
ΑΤΕ.  Σχετικά  με  τη  νέα  ΚΑΠ,  το  μεγαλύτερο  μέρος  των  επιδοτήσεων  και  των 
σχέσεων γενικότερα της αγροτικής οικονομίας που περνούν τώρα από την ΑΤΕ θα 
συνεχίσουν να περνούν από την νέα ιδιωτική ΑΤΕ. Πρόκειται  για τεράστιο ποσό. 
Είμαστε κάθετοι στην ιδιωτικοποίηση και νομίζω πως πρέπει να το δηλώσουμε ως 
Επιτροπή.

Το λόγο έλαβε ο κ. Θεόδωρος Μαρκόπουλος ο οποίος ανέφερε ρητά τα εξής: 
«Δεν το θέτω μόνο ως ιδιωτικοποίηση. Οποιαδήποτε αλλαγή καθεστώτος στην ΑΤΕ, 
επειδή η τράπεζα έχει επί δεκαετίες ένα προνομιακό ρόλο, μονοπωλιακό και ιδιαίτερο 
στο  χώρο  του  πρωτογενούς  τομέα,  έχει  συγκεντρώσει  μεγάλο  μέρος  της 
καλλιεργήσιμης  γης,  εγκαταστάσεων  αγροτικών,  επενδύσεων  οι  οποίες  είναι 
δεσμευμένες υποθηκευμένες κτλ. η οποία μπορεί να φέρει αύριο μεθαύριο π.χ. μια 
διάσπασή της σε καλή και κακή τράπεζα και να φτάσουμε στο σημείο να βρεθεί ένας 
ιδιώτης και να πει για ένα μέρος ότι κινώ διαδικασίες για όσους χρωστάνε. Είναι ένα 
πολύ λεπτό ζήτημα και υπαρκτό, και προτείνω να το συζητήσουμε και σε επίπεδο 
Επιτροπής  σε  επόμενη  συνεδρίαση   πιο  οργανωμένα  αρκεί  να  πραγματοποιηθεί 
σύντομα αλλά και σε επίπεδο Περιφερειακού Συμβουλίου.

Το λόγο έλαβε ο κ. Γεώργιος Ζημπίδης οποίος ανέφερε ρητά τα εξής:
«Το ζήτημα είναο πως θα διασφαλιστούν οι αγρότες. Η ΑΤΕ έδινε αγροτικά δάνεια. 
Προτείνω να συζητηθεί εκτενέστερα ως θέμα στο Περιφερειακό Συμβούλιο όχι μόνο 
στην Επιτροπή Πρωτογενούς Τομέα».

Το λόγο έλαβε ο κ. Χρήστος Ποτόλιας ο οποίος απάντησε τα εξής:
«Δράσεις πρέπει να προτείνουμε όχι μόνο να δηλώσουμε ότι δε συμφωνούμε»

Τον λόγο έλαβε ο κ. Ιωάννης Κανελάκης ο οποίος μίλησε ως εξής:
«Προτείνω να μπει σε άλλη συνεδρίαση, ώστε να δούμε τι δεδομένα θα έχουμε, πως 
θα γίνει ο διαχωρισμός σε καλή και κακή τράπεζα, ποιους θα αφορά. Την τελευταία 
εξαετία η ΑΤΕ δεν έχει τον ίδιο ρόλο με πριν,  προτείνω κι εγώ να συζητηθεί σε 
ανώτερο επίπεδο όπως το Περιφερειακό Συμβούλιο».

Τον λόγο έλαβε ο κ. Αναστάσιος Τσαλδαρίδης ο οποίος μίλησε ως εξής:
«Η  ΑΤΕ  δημιουργήθηκε  για  τις  ανάγκες  των  αγροτών.  Επειδή  δρομολογούνται 
εξελίξεις,  προτείνω το θέμα να συζητηθεί  σε επόμενη επιτροπή ώστε να λάβουμε 
υπόψη τα νέα δεδομένα που θα προκύψουν».

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής τοποθετήθηκε ως εξής:
«Προτείνω να  το πάμε τεκμηριωμένα  σε επόμενη  συνεδρίαση της  Περιφερειακής 
Επιτροπής  Πρωτογενούς  Τομέα.  Άλλωστε  πρέπει  να  δούμε  τι  θα  γίνουν  τα 
περιουσιακά  στοιχεία  των  αγροτών,  πως  θα  διασφαλιστούν  σε  περίπτωση  που 
πουληθεί  και  τι  μπορούμε να  κάνουμε.  Πρέπει  να  διαμορφώσουμε  σχέδιο  και  να 
καλέσουμε ομοσπονδίες αγροτών. Το ζήτημα είναι να έχουμε αποτέλεσμα.»

Κλείνοντας τη συζήτηση, το λόγο έλαβε ο κ. Ιωάννης Νικολαΐδης ο οποίος 
ζήτησε να σταλεί επιστολή άσκησης πολιτικής πίεσης, να δημιουργηθεί κίνημα στην 
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κοινωνία,  να  εντατικοποιήσουμε,  όπως  ανέφερε,  την  αντίδραση  και  να 
επικοινωνήσουμε προς τα έξω.
 
Στο σημείο αυτό, το λόγο έλαβε ο κ. Νικόλαος Γκότσης, ο οποίος ανέφερε ρητά τα 
εξής:
«Σας καλωσορίζω στη Δημοτική Ενότητα Φερών, είμαι ο αντιδήμαρχος αρμόδιος σε 
θέματα πρωτογενή τομέα στον Καλλικρατικό Δήμο Αλεξανδρούπολης. Θεωρώ πως ο 
πρωτογενής τομέας έχει πάρει τα πάνω του μόνο σε θεωρητικό επίπεδο. Σε θεσμικό 
επίπεδο  δεν  έχει  επέλθει  καμία  αλλαγή.  Δε  μπορούμε  να  κάνουμε  θαύματα. 
Εφαρμόζουμε κεντρικές πολιτικές αποφάσεις. Μικροπαρεμβάσεις παίζουν αλλά όχι 
σημαντικό ρόλο. Το θέμα είναι ότι δε στηρίχθηκε η παραγωγή μας από την Ε.Ε. Η 
γραφειοκρατία είναι απίστευτη. Ακόμη κι αν έχεις δικά σου χωράφια ή σπίτια στα 
χωριά δεν είναι εύκολα τα πράγματα. Έπειτα λένε ότι θα φορολογηθούν όλα ακόμα 
και τα πηγάδια. Αν δεν τα δηλώσεις, βάζουμε σε διαδικασία τον κόσμο με ιδιαίτερα 
βαριά  πρόστιμα.  Τα  προβλήματα  είναι  μεγάλα.  Όσον  αφορά  το  καλάθι  της 
Περιφέρειας θεωρώ ότι είναι καλή κίνηση για να αναδείξουμε τα δικά μας προϊόντα 
με ασφαλή τρόπο, κάτι που ακόμη δεν το έχουμε καταφέρει. Πρέπει να οργανωθούμε 
για να ξέρουμε επιτέλους τι ποσότητες παράγουμε και τι μπορούμε να πουλήσουμε. 
Υπάρχει δε και το πρόβλημα της μεταποίησης. Ευχαριστώ τον κ. Αντιπεριφερειάρχη 
για τη Συνεδρίαση της Επιτροπής στις Φέρες, την αρχή της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Ο Πρόεδρος απήντησε ως ακολούθως:
«Κάνουμε  προσπάθεια  να  βοηθήσουμε  την  παραγωγή.  Κάθε  χώρα  όταν  κάνει 
εξαγωγές δεσμεύεται από νομικό πλαίσιο. Με τον κ. Σαχπατζίδη στείλαμε επιστολή 
στην Τουρκία να μας αναφέρουν αναλυτικά τι προδιαγραφές θέτουνε προκειμένου να 
προχωρήσουμε σε εξαγωγές ζώντων και μη ζώντων ζώων. Μας απαντήσανε αρχικά 
ανεπίσημα,  με  έγγραφο  χωρίς  ισχύ.  Κατόπιν  έγινε  συνάντηση  με  Τούρκους 
κτηνιάτρους στο Υπουργείο. Για επιπλέον ενημέρωση σε θέματα εξαγωγών προτείνω 
να μιλήσει ο κ. Δημήτριος Παυλίδης».

Ο κ. Δημήτριος Παυλίδης ανέλυσε στην Επιτροπή τα εξής:
«Για να πραγματοποιηθούν εξαγωγές προς την Τουρκία έχει υπογραφεί διακρατική συμφωνία 
μεταξύ Ελλάδος και Τουρκίας η οποία καθορίζει τους όρους και προϋποθέσεις που πρέπει να 
πληρούν τα προς εξαγωγή ζώα.
Περιληπτικά αναφέρουμε ότι τα ζώα τα οποία μετακινούνται προς την Τουρκία πρέπει: 

• Να  συνοδεύονται  από  τα  απαραίτητα  υγειονομικά  πιστοποιητικά  τα  οποία 
πιστοποιούν την κατάσταση υγείας τους και τις πραγματοποιηθείσες εργαστηριακές 
εξετάσεις. 

• Να φέρουν την κατάλληλη σήμανση που για μεν τα βοοειδή είναι 2 ενώτια , ένα σε 
κάθε αυτί, για δε τα αιγοπρόβατα ένα συμβατικό ενώτιο στο αριστερό αυτί και ένα 
ηλεκτρονικό ενώτιο στο δεξί αυτί ή ηλεκτρονικός στομαχικός βώλος. 

• Να τηρούνται οι κανόνες προστασίας των ζώων κατά τη μεταφορά ( έλεγχος υγείας, 
πυκνότητας φόρτωσης,  έγκυα ζώα, έλεγχος οχήματος και  οδηγού,  πλάνο ταξιδίου 
κ.λ.π.). 
Για  εμπορικές  συναλλαγές  με  3η χώρα,  πέραν  όλων  των  παραπάνω  οι 

συναλλαγές αυτές πραγματοποιούνται και με το Εθνικό δίκαιο και τις απαιτήσεις της 3ης 

χώρας. 
Για τις εξαγωγές στην Τουρκία, και την ευθύνη που αποδίδουν στις Κτηνιατρικές 

αρχές της Περιφέρειας ΑΜΘ, θέλουμε να σημειώσουμε  τα εξής:
1. Καμία απόφαση απαγόρευσης των εξαγωγών προς τη Τουρκία δεν έχει εκδοθεί   

από τις Κτηνιατρικές  Υπηρεσίες της χώρας μας και φυσικά της Περιφέρειας.
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2. Μια  διαδικασία  «άτυπης»  απαγόρευσης,  όχι  έγγραφη  μέχρι  τώρα,  φαίνεται  να 
ακολουθείται από την τουρκική πλευρά.

3. Στις  22/5/2012 κλιμάκιο Τούρκων Κτηνιάτρων Εμπειρογνωμόνων επισκέφθηκε το 
Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίμων και είχε επαφές με τις Κτηνιατρικές 
Αρχές  της  χώρας,  για  την  άρση   της  «απαγόρευσης»  και  την  υπογραφή  νέας 
διακρατικής  συμφωνίας.   Πρόθεσή τους  η  εμπορική συνεργασία  να τεθεί  σε  νέα 
βάση.

4. Δεσμεύτηκαν να αποστείλουν έκθεση με τα σημεία που κατά τη γνώμη τους έπρεπε 
να γίνουν αλλαγές, η οποία όμως μέχρι και σήμερα δεν έχει αποσταλεί. 

5. Οι Κτηνιατρικές Υπηρεσίες της Περιφέρειας είναι σε επικοινωνία με το Υπ.Α.Α.Τ σε 
περίπτωση που υπάρξουν εξελίξεις στο θέμα. 

Τέλος  επισημαίνουμε   ότι καθώς δεν υπάρχει έγγραφη απαγόρευση, οι κτηνιατρικές αρχές 
μπορούν να εκδώσουν συνοδευτικά έγγραφα υπό τον όρο ότι:

• Έχουν  εκδοθεί  από  την  Τούρκικη  πλευρά  όλες  οι  απαραίτητες 
προεγκρίσεις εισαγωγής
• Έχουν γίνει όλες οι απαραίτητες κλινικές και εργαστηριακές εξετάσεις 
που προβλέπονται από το υγειονομικό πιστοποιητικό 
• το φορτίο εξαγωγής γίνεται αποδεκτό από τις τουρκικές αρχές, οι Τούρκοι 
Κτηνίατροι  επιλέγουν τα ζώα και  συνυπογράφουν  την αναλυτική  κατάσταση των 
ζώων 
• Τα ζώα φέρουν την κατάλληλη σήμανση 

Σε διαφορετική περίπτωση υπάρχει μεγάλος κίνδυνος το φορτίο (παρτίδα) των ζώων 
να μη γίνει  αποδεκτό από την Τουρκία,  να απορριφθεί  και να καταστραφεί χωρίς 
καμία αποζημίωση για τον κτηνοτρόφο και τον έμπορο.»

Ο Πρόεδρος και τα μέλη της Επιτροπής ευχαρίστησαν τον κ. Δημήτριο Παυλίδη 
για την ενημέρωση.

Το  λόγο  έλαβε  ο  κ.  Αναστάσιος  Γιακμογλίδης Πρόεδρος  του  Συνεταιρισμό 
Σκορδοπαραγωγών Ν. Βύσσας ο οποίος ανέφερε τα εξής:

«Ο  Συνεταιρισμός  σκόρδου  είναι  νεοσύστατος,  διανύει  τον  τέταρτο  χρόνο 
λειτουργίας του,  αριθμεί  σαράντα μέλη,  εκμεταλλεύεται  έκταση περίπου 1000 στρέμματα 
παραγωγής  σκόρδου.  Ο  συνεταιρισμός  στεγάζεται  σε  ενοικιαζόμενες  εγκαταστάσεις  (όχι 
ιδιόκτητες) με κύκλο εργασιών γύρω στα 2.000.000€, ενώ απασχολεί εποχικό προσωπικό για 
πέντε μήνες περίπου εξήντα με εβδομήντα άτομα.

Το πρόβλημά μας είναι ότι δε μπορούμε να ενταχθούμε σε κανένα αναπτυξιακό νόμο 
ή όργανο χρηματοδότησης. Γ’ αυτό ζητάμε στήριξη.

Για το προϊόν μας υπάρχει ενδιαφέρον από Ευρωπαϊκές χώρες, ιδίως φέτος που οι 
τιμές του εισαγόμενου Κινέζικου σκόρδου είναι υψηλές.

Το επιχειρησιακό  μας  σχέδιο  ξεκίνησε  το  2012  και  είναι  τριετές  μέχρι  το  2014. 
Έχουμε μικρές γραμμές όπως διαλογητήρια, καθαριστήρια με εξειδικευμένα μηχανήματα που 
αγοράστηκαν με συνδρομές μελών αλλά και με τη στήριξη της Νομαρχίας.

Το  πρόβλημά  μας  είναι  ότι  ως  συνεταιρισμός  όπου  κι  αν  εμφανιζόμαστε 
αντιμετωπίζουμε προβλήματα χρηματοδοτικά. 

Παρά  τις  αντίξοες  καιρικές  συνθήκες  με  τους  παρατεταμένους  παγετούς  φέτος 
πετύχαμε μια καλή συγκομιδή. Το σκόρδο σπέρνεται τον Οκτώβριο με συγκομιδή τον Ιούνιο,  
όλο το χειμώνα αναπτύσσεται αργά. Την άνοιξη με γοργούς ρυθμούς. 

Σε χαρτοκιβώτια το στέλνουμε στην Κύπρο.
Η  Βύσσα  από  μόνη  της  με  τους  συνεταιρισμούς  που  έχει  και  τους  ελεύθερους 

καλλιεργητές, στο σύνολο περίπου 3-4000 στρέμματα, μπορεί να καλύψει το 60 με 70% της 
εγχώριας παραγωγής. Περίπου 1000 στρέμματα καλλιεργούνται στη Λάρισα, Πλατύκαμπο 
και Χάλκη. Μικρές ποσότητες παράγονται στην Τρίπολη, ενώ η Χαλκίδα παράγει ένα ειδικό 
τύπο το πράσινο σκόρδο που δεν αποξεραίνεται κάτι σαν το κινέζικο.
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Συνολικά ως χώρα είμαστε ελλειμματικοί ως προς το ισοζύγιο εισαγωγών εξαγωγών 
μας στο σκόρδο. Το πρόβλημα είναι ότι όλα market εφοδιάζονται με standard γραμμές από 
μεγαλο-εισαγωγείς. Φέτος οι τιμές μας είναι χαμηλότερες. 

Ζητούμε από την Περιφέρεια να ασκήσει πίεση ώστε το προϊόν μας να τοποθετηθεί 
σε ειδικό stand σε όλα τα τοπικά market.
Το λόγο έλαβε ο κ. Θεόδωρος Μαρκόπουλος ο οποίος ανέφερε τα εξής:

«Οργανοληπτικά  το  κινέζικο  σκόρδο  είναι  άνοστο  και  άγευστο  ενώ το  δικό  μας 
μοσχοβολάει. Το πρώτο θέμα είναι κατά πόσο εύκολα ή δύσκολα μπορεί να επανέλθει μια 
καλλιέργεια διακριτή στην αγορά με ιδιαίτερα χαρακτηριστικά που μπορεί να τη βοηθήσουν 
να προχωρήσει.

Τα  super market δεν είναι το ζήτημα. Το ζήτημα είναι να πειστεί ο παραγωγός να 
βάλει έστω κι ένα μικρό χωράφι σκόρδο. Το πρόβλημα είναι πως θα αυξηθεί η παραγωγή,  
διότι τα super market θέλουν φορτία. Εσύ στη Βύσσα δε μπορείς από μόνος σου.

Το δεύτερο θέμα είναι πως θα μπορέσει το Υπουργείο να πάψει να αντιμετωπίζει το 
σκόρδο ως  συμπληρωματικό  προϊόν  και  να το  εντάξει,  σε  συνεργασία με Υπηρεσιακούς 
παράγοντες  ώστε  να  πάρουμε  το  ok από  την  Ευρωπαϊκή  Ένωση,  ως  λαχανικό  με 
φαρμακευτικές ιδιότητες όπως τα βιολογικά.

Το  τρίτο  θέμα  είναι  η  διαφήμιση.  Το  δίπολο  προϊόν  τιμή  έχει  καταστρέψει  την 
Ελληνική  αγροτική  παραγωγή.  Αν  δε  σκεφτούμε  την  παραγωγή,  τη  διάθεση  και  την 
κατανάλωση ως ισόπλευρο τρίγωνο, δε θα μπορέσουμε να βρούμε λύση στο πρόβλημα που 
μας απασχολεί. 

Για μένα, το σκόρδο αποτελεί παράδειγμα που δείχνει την κατιούσα πορεία που έχει 
πάρει η Ελληνική οικονομία, αποτελεί όμως και ελπίδα μήπως μπορέσει να αλλάξει κάτι.»

Ο Πρόεδρος, αφού σχολίασε ως αξιοσημείωτη τη προσπάθεια των σκορδοπαραγωγών 
Βύσσας  οι  οποίοι  όπως  ανέφερε  βρίσκονται  σε  διαρκή  συνεργασία  τόσο  με  το 
Πανεπιστήμιο Ορεστιάδας όσο και με τη Διεύθυνση Αγροτικής Οικονομίας Ορεστιάδας, 
μαζί με τα μέλη της Επιτροπής ευχαρίστησαν τον κ. Αναστάσιο Γιακμογλίδη για την 
ενημέρωση.

Θέμα 2ο

Ο  Πρόεδρος  της  Επιτροπής  πρότεινε  τη  συμμετοχή  της  Περιφέρειας 
Ανατολικής  Μακεδονίας-Θράκης στη διεθνή  έκθεση τροφίμων και  ποτών “SIAL” 
που διοργανώνεται στο Παρίσι 21-25 Οκτωβρίου 2012.

Συγκεκριμένα ανέφερε τα εξής:

Στο πλαίσιο της συνεχούς προσπάθειας του ΟΠΕ για την όσο το δυνατόν πιο 
αναβαθμισμένη  παρουσία  της  χώρας μας  και  των προϊόντων της  στα  μεγαλύτερα 
εκθεσιακά γεγονότα του κόσμου, ο ΟΠΕ συνεχίζει και το 2012 με ένα στοχευμένο 
επιχειρησιακό  πρόγραμμα  δράσης  (περισσότερες  πληροφορίες  θα  βρείτε  στο 
www.hepo.gr).

Το νέο brand του ΟΠΕ “Taste like Greece”, στοχεύει στην ισχυροποίηση 
της εικόνας των ελληνικών ποιοτικών και πιστοποιημένων τροφίμων και ποτών 
στη διεθνή αγορά. Βασική μας επικοινωνιακή αρχή είναι ότι προϊόντα, υπηρεσίες, 
τρόπος παρουσίασης και χώρα προέλευσης, οφείλουν να λειτουργούν συνδυαστικά 
και να δημιουργούν μία ενιαία ταυτότητα για τα ελληνικά προϊόντα.

Έτσι, ο ΟΠΕ θα αξιοποιήσει το brand “Taste like Greece” στους εκθεσιακούς 
χώρους αλλά και σε όλες τις παράλληλες ενέργειες που θα σχεδιάσει στις εκθέσεις  
τροφίμων – ποτών του 2012.

ΑΔΑ: Β4ΓΘ7ΛΒ-ΖΙΘ



Η Διεθνής Έκθεση SIAL διοργανώνεται από 21 έως 25 Οκτωβρίου 2012 στο 
Eκθεσιακό Πάρκο PARIS NORD VILLEPINTE, στο Παρίσι/Γαλλία. Αποτελεί μια 
από  τις  σπουδαιότερες  Διεθνείς  Εκθέσεις  Τροφίμων  –  Ποτών  στον  κόσμο  και 
διοργανώνεται κάθε δύο χρόνια.

Για  το  Ελληνικό  Περίπτερο  έχει  προβλεφθεί  χώρος  στους  παρακάτω  τομείς  - 
αίθουσες:

• Αίθουσα Εθνικών Περιπτέρων - Τρόφιμα Γενικά (National Pavilions)
• Αίθουσα Γαλακτοκομικών Προϊόντων (Dairy & egg products)
• Αίθουσα  Προϊόντων  Ζαχαροπλαστικής  &  Αρτοποιίας  (Βakery,  pastry  & 

confectionery products)
• Aίθουσα Delicatessen  &  έτοιμων προϊόντων (Delicatessen,  ready-prepared 

products)
• Αίθουσα Διατηρημένων Προϊόντων (Preserved products)
• Αίθουσα Κατεψυγμένων Προϊόντων (Frozen products,  ice  cream & frozen 

desserts)
• Αίθουσα Ποτών, αλκοολούχων και μη (Beverages)
• Αίθουσα Γενικών Τροφίμων (Grocery products & multi-products)

Για την καλύτερη και αποτελεσματικότερη προβολή και επικοινωνία του ελληνικού 
περιπτέρου ο ΟΠΕ σχεδιάζει:

1. Τοποθέτηση  banners  σε  εσωτερικούς  χώρους  της  έκθεσης,  υψηλής 
προσπελασιμότητας

2. Σχεδιασμό καταλόγου της ελληνικής συμμετοχής, ο οποίος θα βασίζεται στη 
λειτουργικότητα αλλά και την αισθητική, με τη δυνατότητα διαφημιστικής 
καταχώρησης για την κάθε συμμετέχουσα εταιρεία έναντι μικρού ποσού.

3. Διαφημιστικές καταχωρήσεις σε κλαδικά έντυπα και εφημερίδες.
4. Χώρο γευσιγνωσίας (degustation lounge) για τη φιλοξενία δημοσιογράφων 

και αγοραστών αλλά και για τη πραγματοποίηση live επιδείξεων μαγειρικής.
5. Στοχεύουμε  στο  συντονισμό  B2B  συναντήσεων  με  τη  συνεργασία  του 

γαλλικού ομίλου SOPEXA.

Τα μέλη της Επιτροπής αποφάσισαν ομόφωνα θετικά ως προς την πρόταση του 
Προέδρου  της  Επιτροπής  για  Συμμετοχή  της  Περιφέρειας  Ανατολικής 
Μακεδονίας  –  Θράκης  στη  διεθνή  έκθεση  τροφίμων  και  ποτών  “SIAL”που 
διοργανώνεται στο Παρίσι 21-25 Οκτωβρίου 2012.

Θέμα 3ο

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής τοποθετήθηκε θετικά ως προς τη συμμετοχή της 
Περιφέρειας Ανατολικής Μακεδονίας-Θράκης στην έκθεση “Meat Days 2012” που 
θα γίνει από τις 29 Σεπ. έως 1 Οκτ. στην Αθήνα στο εκθεσιακό κέντρο Metropolitan 
Expo (αεροδρόμιο Ελ. Βενιζέλος).

Πιο συγκεκριμένα, ανέφερε ότι Διοργανωτές της έκθεσης αποτελούν οι: 
Α. ΣΕΒΕΚ Σύνδεσμος Ελληνικών Βιομηχανιών Επεξεργασίας Κρέατος
Β. ΣΠΑΚΒΕ Σύλλογος για την Προστασία – Ανάπτυξη της Ελληνικής 
    Παραγωγής – Μεταποίησης & Εμπορίας Κρέατος Β. Ε.
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Γ. Περιοδικό Meat Place / O. Mind Creatives (www.meatplace.gr) 

Οι κατηγορίες προϊόντων που συμμετέχουν είναι: αλλαντικά, λουκάνικα, 
κρεατοσκευάσματα και παραδοσιακά προίόντα με βάση το κρέας. 

Η αξιολόγηση των προϊόντων θα γίνει από πιστοποιημένους αξιολογητές 
βασισμένη σε διεθνή πρότυπα αξιολόγησης. Η διαδικασία θα λάβει χώρα σε ειδικά 
διαμορφωμένο χώρο στην έκθεση. 

Τα μέλη της Επιτροπής αποφάσισαν ομόφωνα θετικά ως προς την πρόταση του 
Προέδρου  της  Επιτροπής  για  Συμμετοχή  της  Περιφέρειας  Ανατολικής 
Μακεδονίας-Θράκης στην έκθεση “Meat Days 2012” που θα γίνει από τις 29 
Σεπ. έως 1 Οκτ. στην Αθήνα.

Θέμα 4ο

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής έθεσε το θέμα της συνδρομής της Περιφέρειας 
Ανατολικής Μακεδονίας-Θράκης στην έκθεση Φωτολίβους της Π.Ε. Δράμας από 31 
Αυγ. έως 2 Σεπ. 2012.

Συγκεκριμένα, ανέφερε ότι η Γεωργική – Κτηνοτροφική Έκθεση Φωτολίβους 
διοργανώνεται στην τοπική κοινότητα Φωτολίβους του Δήμου Προσοτσάνης Δράμας, 
περιοχή αποκλειστικά γεωργική. Η  έκθεση αποτελεί πλέον θεσμό που συμπληρώνει 
δεκαοκτώ έτη συνεχούς και αδιάλειπτης λειτουργίας και δίνει την δυνατότητα στους 
αγρότες να ενημερωθούν για τα θέματα που τους αφορούν όπως νέες τεχνολογίες 
καλλιέργειας  των  αγρών,  δυναμικές  καλλιέργειες,  προώθηση  των  προϊόντων, 
αντιμετώπιση ασθενειών στις καλλιέργειες κλπ.

Στην έκθεση συμμετέχουν εκθέτες από όλη την Π. Ε. Δράμας κι όχι μόνο, οι 
οποίοι στεγάζονται σε μεταλλικά περίπτερα που στήνονται σε υπαίθριο χώρο, οποίος 
φυλάσσεται  από ιδιωτική εταιρία καθ’ όλη τη διάρκεια της έκθεσης. Ο συνολικός 
αριθμός των εκθετών που μπορούν να φιλοξενηθούν στην έκθεση ανέρχεται περίπου 
στους εκατό.

Εκτός των εκθετών, διοργανώνονται και παράλληλες εκδηλώσεις ενημέρωσης 
των  αγροτών  από  ειδικούς  για  διάφορα  θέματα  σχετικά  με  τη  γεωργία  και  τα 
προβλήματα που αντιμετωπίζουν οι αγρότες.

Φέτος,  μάλιστα  δίνεται  η  δυνατότητα  να  παρουσιαστούν  τα  προϊόντα  που 
επιλέχθηκαν  να  μπουν  στο  καλάθι  της  Περιφέρειας,  να  ενημερωθούν  σχετικά  οι 
αγρότες της περιοχής μας για τη δυναμική των προϊόντων αυτών και να τα εντάξουν 
στις καλλιέργειές τους.  

Τα μέλη της Επιτροπής αποφάσισαν ομόφωνα θετικά ως προς την πρόταση του 
Προέδρου  της  Επιτροπής  για  Συνδρομή  της  Περιφέρειας  Ανατολικής 
Μακεδονίας – Θράκης  στην έκθεση Φωτολίβους της Π. Ε. Δράμας από 31 Αυγ. 
έως 2 Σεπ. 2012.

Θέμα 5ο

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής έδωσε το λόγο στον κ. Πασχάλη Παπαδάκη ο οποίος ανέλυσε 
τις ακόλουθες δράσεις της ομάδας εργασίας Π. Ε. Έβρου στον Αγροτικό Τομέα 
παρουσιάζοντας και τον προϋπολογισμό τους. 
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ΚΩ ΣΥΝΤΟΜΗ 
ΟΝΟΜΑΣΙΑ

ΠΡΟΫΠΟ-
ΛΟΓΙΣΜΟΣ

ΤΟΠΟΣ-
ΦΟΡΕΑΣ

ΣΤΟΧΟΣ-
ΣΚΟΠΙΜΠΤΗΤΑ

ΑΝΑΔΟΧΟΣ 
ΕΚΤΕΛΕΣΗΣ

ΕΙΔΟΣ 
ΔΡΑΣΗΣ

ΤΡΟΠΟΣ
ΠΡΟΜΗΘΕΙΑΣ ΕΝΑΡΞΗ ΛΗΞΗ ΔΙΑΡΚΕΙΑ

01 Ανάλυση Σκόρδου 
Βύσσας 16.000 € Ορεστιάδα

Ανάδειξη των 
ιδιαίτερων 
Χαρακτηριστικών 
του σκόρδου 
Βύσσας

ΔΠΘ / Αθ. 
Κυμπάρης Μελέτη Απευθείας 

ανάθεση 2012 2013 1 έτος

02

Προμήθεια 
δενδρυλίων 
Κερασιάς (πυκνής 
φύτευσης)

20.000 €

Κοιλάδα 
του Άρδα-
περιοχή 
Τυχερού 
-φερών

Προώθηση νέων 
ποικιλιών με 
υψηλή τιμή 
προϊόντος στην 
αγορά (με 
εξαγωγικό 
χαρακτήρα)

ΕΑΣ 
Ορεστιάδας-
Ομάδα 
παραγωγών 
Φερών-
Τυχερού

Εγκατάσταση 
Καλλιέργειας

Απευθείας 
ανάθεση 2012 2013 1 έτος

03
Πλυντήριο για 
Σκόρδο-Πράσσο- 
Κρεμμύδι

23.000 €
Βύσσα 
(ΑΣΠΕΕ 
Σκόρδου)

Δυνατότητα 
πλύσης προϊόντων 
για προώθηση τους 
στην αγορά ως 
φρέσκων 
(πράσινων)

Ομάδα 
εργασίας

Εφαρμογή 
νέων 
καινοτόμων 
τεχνολογιών 

Αναζήτηση 
καλύτερης 
προσφοράς 

2012 2013 1 έτος

04
Αντλία υπερμίκρου 
όγκου στη φυτευτική 
σκόρδου (2)

5.000 €

Βύσσα-
(ΑΣΠΕΕ 
ΣΚΟΡΔΟ
Υ)

Εφαρμογή  κατά τη 
φύτευση, 
μυκητοκτόνων και 
μυκοριζών για 
μείωση φυτ/γονων.

ΑΣΠΕΕ

Εφαρμογή 
νέων 
καινοτόμων 
τεχνολογιών

Αναζήτηση 
καλύτερης 
προσφοράς

2012 2013 1 έτος

05 Ενημέρωση, 
κατάρτιση

9.000 € Ομάδας 
εργασίας.

Ταξίδια, επαφές 
ενημέρωσης, 
κατάρτισης, 
εκθέσεις, ημερίδες

Ενημέρωση, 
κατάρτιση, 
πληροφόρηση

Αναζήτηση 
καλύτερης 
προσφοράς

2012 2013 1 έτος
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ΚΩ ΣΥΝΤΟΜΗ 
ΟΝΟΜΑΣΙΑ

ΠΡΟΫΠΟ-
ΛΟΓΙΣΜΟΣ

ΤΟΠΟΣ-
ΦΟΡΕΑΣ

ΣΤΟΧΟΣ-
ΣΚΟΠΙΜΠΤΗΤΑ

ΑΝΑΔΟΧΟΣ 
ΕΚΤΕΛΕΣΗΣ

ΕΙΔΟΣ 
ΔΡΑΣΗΣ

ΤΡΟΠΟΣ
ΠΡΟΜΗΘΕΙΑΣ ΕΝΑΡΞΗ ΛΗΞΗ ΔΙΑΡΚΕΙΑ

06
Μελέτη (καταγραφή) 
της χλωρίδας 
Σαμοθράκης

Σαμοθράκη

Ιδιότητες 
αρωματικές, 
φαρμακευτικές, 
ιδιαίτερα 
χαρακτηριστικά 

Πανεπιστήμι
ο Ορεστιάδας 
ή άλλο.

Μελέτη Απευθείας 
ανάθεση 2012 2013

07

Μικρός  Βοτανικός 
κήπος κυρίως με 
φυτά της 
Σαμοθράκης

Σαμοθράκη

Διατήρηση της 
χλωρίδας του 
Νησιού –
τουριστική 
προβολή

Ομάδα 
εργασίας –
δήμος 
Σαμοθράκης

Υλικά- 
Συλλογή-
σπορά-
τοποθέτηση-
διευθέτηση 
φυτών

Ομάδα 
εργασίας-
Δήμος –
διάφοροι 
τεχνίτες.

2012 2013

08

Μελέτη 
βοσκοϊκανότητας 
Σαμοθράκης , Σαμοθράκη

Λύση του 
προβλήματος 
καταστροφής της 
χλωρίδας από τα 
κατσίκια

Σε 
συνεργασία 
με 
πανεπιστημια
κά ιδρύματα

Μελέτη Απευθείας 
ανάθεση 2012 2013

09

Εγκατάσταση 
(περίφραξη) αγρού 
πρότυπου τρούφας 
στη Σαμοθράκη

Σαμοθράκη

Διερεύνηση 
εγκλιματισμού της 
τρούφας σε 
κλιματολογικές 
συνθήκες 
Σαμοθράκης

Ομάδα 
εργασίας

Εγκατάσταση 
Καλλιέργειας

Αναζήτηση 
καλύτερης 
προσφοράς σε 
δενδρύλια και 
άλλες 
εργασίες.

2012 2013
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ΚΩ ΣΥΝΤΟΜΗ 
ΟΝΟΜΑΣΙΑ

ΠΡΟΫΠΟ-
ΛΟΓΙΣΜΟΣ

ΤΟΠΟΣ-
ΦΟΡΕΑΣ

ΣΤΟΧΟΣ-
ΣΚΟΠΙΜΠΤΗΤΑ

ΑΝΑΔΟΧΟΣ 
ΕΚΤΕΛΕΣΗΣ

ΕΙΔΟΣ 
ΔΡΑΣΗΣ

ΤΡΟΠΟΣ
ΠΡΟΜΗΘΕΙΑΣ ΕΝΑΡΞΗ ΛΗΞΗ ΔΙΑΡΚΕΙΑ

010
Εγκατάσταση 
δοκιμαστικού αγρού 
στη Σαμοθράκη

50.000 €

Σαμοθράκη

Παρακολούθηση 
κτηνοτροφικών 
φυτών που 
μπορούν να 
αποδώσουν στο 
νησί και να μπουν 
σε αμειψισπορά με 
το μαλακό ή 
σκληρό σιτάρι

Ομάδα 
εργασίας 

Εγκατάσταση 
Καλλιέργειας

Αναζήτηση 
καλύτερων 
προσφορών 
και 
κατάλληλων 
σπόρων

2012 2013

011

Διερεύνηση 
βιβλιογραφίας και 
ηλεκτρονικών 
βάσεων δεδομένων 
βοτανικών μουσείων 
για καταγραφή της 
χλωρίδας του νησιού

Σαμοθράκη

Καταγραφή της 
χλωρίδας του 
νησιού και όλα τα 
δεδομένα
που υπάρχουν

Πανεπιστήμιο 
Ορεστιάδας ή 
άλλα

Καλύτερη 
προσφορά 2012 2013

012

Καταγραφή της 
ποικιλίας «Ελιά 
Σαμοθράκης» στον 
Εθνικό Κατάλογο, 
αναγνώριση 
ελαιόλαδου 
Σαμοθράκης ως 
Π.Ο.Π.

Σαμοθράκη

Διερεύνηση 
πιθανότητας 
καταγραφής ως 
ποικιλία «Ελιά 
Σαμοθράκης» που 
σήμερα δεν υπάρχει 
στον εθνικό 
κατάλογο για 
Αναγνώριση 
ελαιολάδου 
Σαμοθράκης ως 
Π.Ο.Π

Συνεργασία με 
Ινστιτούτο 
Ελιάς και 
Υποτροπικών 
Φυτών Χανίων 
και  Ινστιτούτο 
Ελέγχου 
Ποικιλιών 
Καλλιεργούμε
νων Φυτών 
Θες/νίκης

Φιλοξενία 
καθηγητών που 
θα επιλέξουν τα 
κατάλληλα 
ελειόδενδρα για 
να παρθούν τα 
μοσχεύματα & 
φύτευση σε 
φυτώρια-
αίτηση στο 
Ι.Ε.Π.Κ.Φ. 
Θες/νίκης

Ινστιτούτο 
Ελιάς και 
Υποτροπικών 
Φυτών Χανίων 
και  Ινστιτούτο 
Ελέγχου 
Ποικιλιών 
Καλλιεργούμεν
ων Φυτών 
Θεσ/νίκης

2012 2013
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ΚΩ ΣΥΝΤΟΜΗ 
ΟΝΟΜΑΣΙΑ

ΠΡΟΫΠΟ-
ΛΟΓΙΣΜΟΣ

ΤΟΠΟΣ-
ΦΟΡΕΑΣ

ΣΤΟΧΟΣ-
ΣΚΟΠΙΜΠΤΗΤΑ

ΑΝΑΔΟΧΟΣ 
ΕΚΤΕΛΕΣΗΣ

ΕΙΔΟΣ 
ΔΡΑΣΗΣ

ΤΡΟΠΟΣ
ΠΡΟΜΗΘΕΙΑΣ ΕΝΑΡΞΗ ΛΗΞΗ ΔΙΑΡΚΕΙΑ

013

Καταχώρηση της 
ποικιλίας Πραούστι 
Σαμοθράκης στον 
Εθνικό Κατάλογο

Σαμοθράκη

Προσπάθεια 
διάσωσης της 
ποικιλίας, ενίσχυση 
& διάδοσης αυτής

Συνεργασία 
με 
Ινστιτούτο 
Ελέγχου 
Ποικιλιών 
Καλλιεργούμ
ενων Φυτών 
Θεσ/νίκης

Φιλοξενία 
καθηγητών 
που θα 
επιλέξουν τα 
κατάλληλα 
δένδρα για να 
παρθούν τα 
μοσχεύματα 
& φύτευση σε 
φυτώρια.

Ινστιτούτο 
Ελιάς και 
Υποτροπικών 
Φυτών Χανίων 
και  Ινστιτούτο 
Ελέγχου 
Ποικιλιών 
Καλλιεργούμε
νων Φυτών 
Θεσ/νίκης

2012 2013

014

Εγκατάσταση 
δοκιμαστικών αγρών 
αρωματικών & νέων 
καλλιεργειών σε 
συνεργασία με την 
άτυπη ομάδα 
καλλιεργητών σε 
αγρόκτημα 100 στρ. 
του Δήμου 
Σαμοθράκης

Σαμοθράκη

Στήριξη των 
καλλιεργητών από 
την καλλιέργεια 
μέχρι την 
τυποποίηση

Ομάδα 
εργασίας-
Δήμος 
Σαμοθράκης –
άτυπη ομάδα 
καλλιεργητών

Εγκατάσταση 
Καλλιέργειας

Αναζήτηση 
καλύτερων 
προσφορών 
και 
κατάλληλων 
σπόρων & 
φυτών

2012 2013

015

Πρόγραμμα 
φυτοπροστασίας στο 
Πεπόνι Θράκης 
«χρυσή κεφαλή» για 
τη φουζαρίωση

2.000 € Τυχερό-
Πέπλος

Εφαρμογή 
εναλλακτικών 
τρόπων 
καταπολέμησης 
ασθενειών

Ομάδα 
εργασίας-
ειδικό 
καθηγητή 
πανεπιστημίου 
Κύπρου 
(συμβουλευτικά)

Πειραματικοί 
αγροί

Κατάλληλα 
σκευάσματα 
από εταιρίες 

2012 2013 1 χρόνος
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ΣΥΝΤΟΜΗ 
ΟΝΟΜΑΣΙΑ

ΠΡΟΫΠΟ-
ΛΟΓΙΣΜΟΣ

ΤΟΠΟΣ-
ΦΟΡΕΑΣ

ΣΤΟΧΟΣ-
ΣΚΟΠΙΜΠΤΗΤΑ

ΑΝΑΔΟΧΟΣ 
ΕΚΤΕΛΕΣΗΣ

ΕΙΔΟΣ 
ΔΡΑΣΗΣ

ΤΡΟΠΟΣ
ΠΡΟΜΗΘΕΙΑΣ ΕΝΑΡΞΗ ΛΗΞΗ ΔΙΑΡΚΕΙΑ

016

Μελέτη 
αμπελογραφικών 
χαρακτηριστικών 
ντόπιων ποικιλιών 
αμπέλου

3.000 € Αλεξ/πολη
-Σουφλί

Πανεπιστήμια 
Ορεστιάδας 

Τμήμα 
Αγροτικής 
Ανάπτυξης 
Δ.Π.Θ-
Ορεστιάδας

Επισκέψεις σε 
αμπελοχώραφ
α με ντόπιες 
ποικιλίες.

2012 2013 1 χρόνος

017

Μελέτη 
αποδοτικότητας 
μελισσοκομικών 
φυτών

3.000 € Σουφλί-
Σαμοθράκη

Στήριξη 
Μελισσοκομικού 
Συνεταιρισμού 
Σουφλίου-
Σαμοθράκης

Συνεργασία 
με 
μελισσοκομι
κό σύλλογο 
Κεντρ. 
Έβρου-
Σαμοθράκης

Εγκατάσταση 
μελισσοκομικ
ών φυτών –
παρακολούθη
ση .

Αναζήτηση 
καλύτερων 
προσφορών 
και 
κατάλληλων 
σπόρων & 
φυτών

2012 2013

018

Εγκατάσταση 
Πειραματικών 
Αγρών νέων 
καλλιεργειών

3.000 € Π.Ε 
ΕΒΡΟΥ

Διερεύνηση 
εγκλιματισμού των 
καλλιεργειών 
αυτών στο Ν. 
Έβρο.

Ομάδα 
εργασίας 
-Συνεργασία 
με 
συνεταιρισμό

Εγκατάσταση 
Καλλιέργειας

Αναζήτηση 
καλύτερων 
προσφορών

2012 2013

019
Προμήθεια 
δενδρυλλίων Μηλιάς 
(kiku fujdi)

5.000 € Αισύμη

Δοκιμαστικός 
αγρός νέας 
αποδοτικής 
ποικιλίας.

Ομάδα 
εργασίας.

Εγκατάσταση 
Καλλιέργειας

Αναζήτηση 
καλύτερων 
προσφορών

2012 2013

020

Εγκατάσταση 
Δοκιμαστικών 
Αγρών Ενεργειακών 
φυτών

3.000 € Σουφλί

Διερεύνηση 
εγκλιματισμού –
απόδοσης στις 
συνθήκες του 
Νομού.

Ομάδα 
εργασίας

Εγκατάσταση 
Καλλιέργειας

Αναζήτηση 
καλύτερων 
προσφορών

2012 2013

ΑΔΑ: Β4ΓΘ7ΛΒ-ΖΙΘ



ΚΩ ΣΥΝΤΟΜΗ 
ΟΝΟΜΑΣΙΑ

ΠΡΟΫΠΟ-
ΛΟΓΙΣΜΟΣ

ΤΟΠΟΣ-
ΦΟΡΕΑΣ

ΣΤΟΧΟΣ-
ΣΚΟΠΙΜΠΤΗΤΑ

ΑΝΑΔΟΧΟΣ 
ΕΚΤΕΛΕΣΗΣ

ΕΙΔΟΣ 
ΔΡΑΣΗΣ

ΤΡΟΠΟΣ
ΠΡΟΜΗΘΕΙΑΣ ΕΝΑΡΞΗ ΛΗΞΗ ΔΙΑΡΚΕΙΑ

021

Καταγραφή της 
Ποικιλίας «Ελιά 
Μάκρης» στον Εθνικό 
Κατάλογο, αναγνώριση 
ελαιολάδου Μάκρης 
ως Π.Ο.Π.

4.000 € Αλεξ/πολη

Αναγνώριση 
ελαιολάδου Μάκρης 
ως ΠΟΠ από την 
ποικιλία «Ελιά 
Μάκρης» που 
σήμερα δεν υπάρχει 
στον εθνικό 
κατάλογο.

Συνεργασία με 
Ινστιτούτο 
Ελιάς και 
Υποτροπικών 
Φυτών Χανίων 
και  Ινστιτούτο 
Ελέγχου 
Ποικιλιών 
Καλλιεργού-
μενων Φυτών 
Θες/νίκης

Φιλοξενία 
καθηγητών που 
θα επιλέξουν τα 
κατάλληλα 
ελειόδενδρα για 
να παρθούν τα 
μοσχεύματα & 
φύτευση σε 
φυτώρια-
αίτηση στο 
Ι.Ε.Π.Κ.Φ. 
Θεσ/νίκης

Ινστιτούτο 
Ελιάς και 
Υποτροπικών 
Φυτών Χανίων 
και  Ινστιτούτο 
Ελέγχου 
Ποικιλιών 
Καλλιεργούμε
νων Φυτών 
Θεσ/νίκης

2012 2013

022
Οργάνωση ημερίδας – 
σεμιναρίου για 
βιολογικά προϊόντα 

2.000 € Αλεξ/πολη

Βιολογικά προϊόντα 
-Βιολογική 
καταπολέμηση 
εχθρών.

Συν/σμος 
Φερών ( με 
οικολογική 
ομάδα 
Αλεξ/πολης)

Φιλοξενία 
εξειδικευμένων 
καθηγητών 
πανεπιστημίων 
Ελλάδας 
-Κύπρου 

Πανεπιστήμιο 
Θεσσαλίας-
Ορεστιάδας 
και Κύπρου.

9/2012 9/2012

023

Ευαισθητοποίηση 
τοπικών αρχών 
αγροτών και 
καταναλωτών στο 
σωστό χειρισμό των 
φυτοφαρμάκων στην 
ύπαιθρο.

2.000 € Σε όλο τον 
Έβρο

Σωστός χειρισμός – 
σωστή αποθήκευση 
κενών συσκευασιών 
φυτοφαρμάκων στην 
ύπαιθρο για την μη 
μόλυνση των 
υδάτων.

Ομάδα 
εργασίας Π. Ε. 
Έβρου

Διάφορα 
Φυλλάδια – 
Ανακοινώσεις 
– ομιλίες – 
Κατασκευές 
σαν χώροι 
φύλαξης κενών 
συσκευασιών. 

2012 2013

Ο κ. Θεόδωρος Μαρκόπουλος τόνισε ότι συγχαίρει τη Διεύθυνση Αγροτικής Οικονομίας και Κτηνιατρικής Αλεξανδρούπολης για το έργο που έκανε. Επί της ουσίας των 
προτάσεων, τόνισε ότι όσες αφορούν αποκλειστικά την Π. Ε. Έβρου να προωθηθούν άμεσα, ενώ όσες ενδιαφέρουν ή αφορούν κι άλλες Π. Ε. θα πρέπει να προωθηθούν μόνο  
ολοκληρωμένα κι ενιαία, ώστε να υπάρχει μέριμνα για όλες τις Π. Ε. (π.χ. ελιές, μέλι κλπ). Τέλος, ο κ. Θεόδωρος Μαρκόπουλος ανέφερε ρητά ότι «Σε κάθε άλλη περίπτωση,  
εκφράζω την αντίρρησή μου εάν αυτά προωθηθούν μονόπλευρα μόνο για την Π. Ε. Έβρου».

ΑΔΑ: Β4ΓΘ7ΛΒ-ΖΙΘ



Τα μέλη της Επιτροπής χαρακτήρισαν  θετική κάθε δράση που παρουσίασε ο 
κ. Πασχάλης Παπαδάκης.

Θέμα 6ο 
Ο Πρόεδρος και τα μέλη της Επιτροπής Πρωτογενούς Τομέα προέβησαν σε 

ενυπόγραφη επικύρωση των Πρακτικών της 6ης Συνεδρίασης 2012.

Στο σημείο αυτό λύεται η 7η Συνεδρίαση και το παρόν Πρακτικό υπογράφεται ως 
ακολούθως:

Ο Πρόεδρος της Επιτροπής
     Πρωτογενούς Τομέα Τα μέλη

    Γεώργιος Ούστογλου Σεβγκή Σαλήμ 

Ιωάννης Νικολαΐδης

Ιωάννης Κανελάκης 

Γεώργιος Ζιμπίδης

Χρήστος Ποτόλιας

Θεόδωρος Μαρκόπουλος

Αναστάσιος Τσαλδαρίδης
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